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OR.RG. 0002.36.2014-2018 

 

 

PROTOKÓŁ  NR XXXVII/2017 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 27 listopada 2017r. 

w godz. od 16:00 do 17:15 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 12 Radnych (nieobecni Radny Wiesław 

Grobelny, Zbigniew Łyszczarz, Barbara Sowinska, Radny Michał Marciniak przybył na sesję              

o godzinie 16:20).  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy, Radny Powiatu Średzkiego Pan 

Dariusz Tomaszewski, dzielnicowi Gminy Zaniemyśl. Lista obecności Radnych stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 23 października 2017r. 

5. Wystąpienie Starosty Średzkiego nt. współpracy Powiatu Średzkiego z Gminą Zaniemyśl        

w 2017 roku oraz założenia na 2018 rok. 

6. Informacje Wójta Gminy. 

7. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zaniemyśl 

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na obszarze gminy 

Zaniemyśl na 2018 rok, 
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c)   utraty mocy uchwały Nr XXXIII/228/2017 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 czerwca     

      2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony   

 Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu,  

d) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017,  

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl,  

f) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Zaniemyśl z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2018 rok” 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

w punkcie piątym przewidywane było wystąpienie Starosty Średzkiego ze względu na chorobę nie 

przybył na sesję, Przewodnicząca odczytała porządek obrad po wykreśleniu punktu piątego: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 23 października 2017r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie 

Zaniemyśl oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na obszarze gminy 

Zaniemyśl na 2018 rok, 

c) utraty mocy uchwały Nr XXXIII/228/2017 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 czerwca       

2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony   

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu,  

d) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017,  

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl,  

f) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Zaniemyśl z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2018 rok” 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 12 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

11 głosami „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, informację rozpocznę od zarządzeń 

zmieniających budżet, Zarządzenie z dnia 13 listopada 2017r., w którym dokonano przeniesień między 

paragrafami:  

- na realizację zadań zgodnych z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych;                       

- na opłacenie podatku od nieruchomości przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu; 

- na zakup usług przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu;  

- na zakup wyposażenia przez Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu;  

- na wydatki związane z naprawami w budynku przebieralni przy jeziorze Raczyńskim w Zaniemyślu - 

kwota 100,00 zł;  

- na opinię stanu technicznego obiektów sportowych – kwota 5.400,00 zł. 

dodatkowo Wojewoda Wielkopolski poinformował o zwiększeniu planu dotacji celowej o kwotę 

172,00 zł na realizację zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny; kolejne informacje, 

Szanowni Państwo, to realizacja tegorocznego budżetu, ostatnie zadania inwestycyjne, remontowe, 

które mieliśmy zaplanowane, i tak, odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, jak Państwa 

informowałem na ostatniej sesji, umowa została podpisana 24 października, na odbiór                                     

i zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości w Gminie Zaniemyśl w roku 2018                      

z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej w Śremie na kwotę brutto 883.035,84 zł, tak więc wraca 

do nas Śrem, jak Państwa informowałem już na ostatniej sesji, oczywiście, jeżeli chodzi o gospodarkę 

śmieciową, kolejne wyzwania przed nami w nowym roku, zgodnie z rozporządzeniami wydanymi 

przez Ministerstwo Środowiska opłata za składowanie odpadów komunalnych na wysypiskach od 

nowego roku wzrasta z 25,00 zł na 170 zł od tony, co będzie dalej trudno mi powiedzieć, w każdym 

bądź razie jest to bardzo znaczna podwyżka, kto wie czy to się nie odbije, a na pewno się odbije                  
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w najbliższym czasie znowu na opłatach płaconych przez właścicieli nieruchomości, na dzień 

dzisiejszy nie wiemy jak dojdzie do tej podwyżki, oczywiście nie jest to jeszcze podpisane, 

prawdopodobnie Zakład Zagospodarowania Odpadów w Jarocinie, ile wzrośnie cena ale będziemy 

musieli to uwzględniać opłacie śmieciowej, do tej pory, przypomnę Państwu, za tonę składowania                

w Jarocinie z naszych odpadów komunalnych Zakład Jarocin pobiera 225,00 zł w tym jest kwota 

25,00 zł, którą odprowadza się w ramach, do Marszałka, będzie to kwota 170,00 zł a więc nie 

wiadomo jak się przełoży na globalną kwotę opłat za składowanie odpadów zmieszanych, kolejne 

zadanie, które realizujemy, a można powiedzieć zakończyliśmy już nazywamy to przywrócenie 

pierwotnego stanu wód w Jeziorze Raczyńskiego w Zaniemyśl – etap I, 24 listopada dokonano odbioru 

prac już wykonanych, to co zakładaliśmy w tym roku, w ramach zadania wykonano zarybianie 

zbiornika jesiennym narybkiem szczupaka oraz kroczka lina oraz wykonano zabiegi mobilnej aeracji 

pulweryzacyjnej z inaktywacją fosforu na powierzchni całego jeziora przy użyciu chlorku magnezu, 

wartość prac za rok 2017 r to 28.188,00 zł brutto, wartość prac za rok 2018 - 185.682,24 zł brutto,  

wartość całego zadania 213.870,24 zł brutto, na tą kwotę w najbliższym czasie zostanie podpisana 

umowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na pożyczkę, myślę, 

że tegoroczną kwotę też z tej pożyczki uda się zapłacić i na przyszły rok będziemy mieli 

zagwarantowaną kwotę na realizację tych działań, Wykonawcą  jest firma PROTE Technologie dla 

Środowiska Sp. z o.o. z siedzibą w Poznaniu, pożyczka, jeszcze dodam, jest umarzalna  w wysokości 

40%, kolejne zadanie, które wykonujemy tylko i wyłącznie dlatego, że Marszałek Województwa 

Wielkopolskiego przydzielił nam dotację w tym roku, po nawałnicach, dużych opadach deszczu, a 

więc odtworzenie infrastruktury drogowej w miejscowości Luboniec, w ramach zadania wykonano  

odtworzenie rowów, wybudowaliśmy i odtworzyliśmy przepusty, ścinkę poboczy, wartość zadania 

71.175,77 zł. brutto, Wykonawcą jest firma Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowe CYNK s.c. Edward 

Cynka i wspólnicy z siedzibą w Sosnowcu, kolejne zadanie ujęte w tegorocznych wydatkach 

majątkowych to przebudowa ulicy Wierzbowej i Dąbrowskiej w Zaniemyślu Etap I i II,                              

w dokumentacji podzieliliśmy to na dwa etapy, 20 listopada rozpoczęto prace na tych dwóch 

odcinkach ulic, konkretnie to jest Kowalka, potocznie nazywana. zakres prac objęty umową wycinka 

drzew, wykonanie wykopów i nasypów, wykonanie pionowej regulacji studni i zaworów, wykonanie 

korytowania wraz z profilowaniem, wykonanie podbudowy drogi grubości 15 cm, wykonanie 

podbudowy zjazdów grubości 10 cm, jest to I etap, w przyszłym roku chcemy kontynuować, a więc 

dołożyć jeszcze warstwę tłucznia i położyć dywaniki asfaltowe, na tych dwóch odcinkach, termin 

wykonania zadania 30 listopada 2017r., tegoroczne prace będą kosztowały 149.900,00 zł brutto, 

Wykonawcą jest firma Robót Drogowych Krzysztof Kukulski, z siedzibą w Kijewie, kolejne zadanie 

można powiedzieć, że jest prawie ukończone to utwardzenie drogi gminnej w miejscowości Kępa 

Wielka, Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowe CYNK S.C. Edward Cynka                      

i wspólnicy z siedzibą w Sosnowcu, te prace można powiedzieć, że są prawie wykonane, a więc na 
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całej długości jest wykorytowane, nastąpiło wysypanie tłucznia jeszcze czekamy, aż troszeczkę ten 

tłuczeń nie będzie aż tak wilgotny  i równiarką zostanie przeprofilowanie i uwałowanie całego tego 

odcinka, zakończyły się też prace związane z remontem w strażnicy OSP w Zaniemyślu, 24 listopada  

dokonano odbioru końcowego, w ramach zadania wykonano skucie istniejącej posadzki w części 

garażowej, nową posadzkę z betonu B25 zbrojonego, wykonano nową instalację CO z montażem 

dwóch nagrzewnic, obmurowanie wewnętrznych ścian garażu do wysokości 1,2 m, nową instalacji 

elektrycznej, wykonano hydrantu wewnętrznego, wartość zadania 79.950,00 zł brutto, kolejne 

informacje, Szanowni Państwo, nasz spółka, Zakład Gospodarki Komunalnej w okresie 

międzysesyjnym wykonał 4 przyłącza kanalizacji sanitarnej, 6 przyłączy wodociągowych na zlecenie 

mieszkańców, oczywiście, Gminy, zakończono prace związane z przystosowaniem miejsca do 

podłączenia dmuchawy do nitryfikatora na oczyszczalni ścieków, wykonano montaż szafy sterującej,  

podłączenie rurociągu dmuchawy, wykonano stopę fundamentu wraz zadaszeniem, montaż dmuchawy 

nastąpi na początku grudnia, usuwano, można powiedzieć prawie codziennie, a szczególnie  w okresie 

międzysesyjnym awarie sieci wodociągowej w Śnieciskach, ulica Kwiatowa, oraz awarie sieci 

kanalizacji sanitarnej na ulicy Plażowej w Zaniemyślu, ponadto spółka wykonywała prace 

porządkowe, grabienie liści,  porządkowanie poboczy gminnych, informacje dotyczące mienia 

komunalnego, 24 października podpisałem trzy zarządzenia dotyczące ogłoszenia wykazów 

nieruchomości przeznaczonych do zbycia i wydzierżawienia, Zarządzenie nr 258 dotyczy ogłoszenia 

wykazu nieruchomości przeznaczonych do zbycia w drodze zamiany, jeżeli ktoś z Radnych chciałby 

dokładne informacje to bardzo proszę, taką informację z wyszczególnieniem numerów geodezyjnych 

działek, powierzchni tych działek itd. jesteśmy gotowi przekazać, chodzi głównie o wymianę gruntów 

należących do Gminy Zaniemyśl  z Rolniczym Kombinatem Spółdzielczym w Śnieciskach, konkretnie 

dotyczy to Wyszakowa, przejmujemy grunty, które są niezbędne do komunikacji do istniejącej tam 

zabudowy, pod drogi, i istniejące drogi, a przekażemy RKS grunty, które na mapach geodezyjnych to 

były drogi a są w tej chwili pola uprawne, chodzi o wymianę, żeby uporządkować, uregulowanie stanu 

prawnego własności dróg gminnych, nasze działki, Szanowni Państwo, jak zawsze zostały wycenione 

przez rzeczoznawcę majątkowego i tak działka o pow. 0,5301 ha  została wyszacowana na kwotę 

31.800,00zł., natomiast działka oznaczona numerem o pow. 0,1396 ha na kwotę 8.400,00 zł i te działki 

będą podlegały wymianie z RKS-em na działki drogowe, uchwała w przedmiotowej sprawie została 

podjęta na sesji w dniu 26 czerwca 2017r., kolejne zarządzenie dotyczyło ogłoszenia wykazu 

nieruchomości zabudowanej przeznaczonej do sprzedaży w drodze bezprzetargowej, na rzecz najemcy 

lokalu mieszkalnego, rzecz dotyczy nieruchomości z  budynkiem  zlokalizowanej przy ulicy Śremskiej 

w Zaniemyślu, jest to działka o powierzchni, są dwa numery geodezyjne, 157 m2   i 96 m2, 

zabudowana budynkiem mieszkalnym, o pow. 36,07 m2 i do tego jest budynek gospodarczy o pow. 

14,50 m2, cena nieruchomości została wyszacowana na 92.626,00 zł, a uchwała w sprawie sprzedaży 

tej nieruchomości została podjęta 5 czerwca 2017r., od wyżej wymienionej ceny udzielona zostanie 
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bonifikata  w wysokości 70%, pod warunkiem dokonania przez nabywcę jednorazowej zapłaty, 

nabywca ponosi koszty aktu notarialnego, kolejne zarządzenie nr 260 dotyczyło ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na okres 3 lat, 

wydzierżawieniu podlega nieruchomości rolna  położona w obrębie geodezyjnym Łękno, jest to teren 

przy oczyszczalni ścieków, działka o pow. 3,2819 ha, działka  ta nie posiada bezpośredniego dostępu 

do drogi, dlatego wydzierżawiana jest na rzecz rolnika posiadającego grunty przyległe, stawka  

rocznego czynszu  dzierżawy wynosi  19,69 q pszenicy, czynsz liczony jest w gotówce według ceny 

skupu pszenicy w I półroczu danego roku ogłaszanej przez prezesa GUS, kolejne zarządzenie,                     

14 listopada podpisałem dwa zarządzenia, dotyczące ogłoszenia wykazów nieruchomości 

przeznaczonych do zbycia  i wydzierżawienia, i tak w jednym zarządzeniu ogłoszono wykaz 

nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, wykaz 

obejmuje sprzedaż dwóch działek z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, 

położonych w miejscowości Lubonieczek przy ul. Jaśminowej, i tak: 

- działki pow. 1.444 m2, cena wywoławcza 74.000,00 zł., do ceny uzyskanej w przetargu 

doliczone zostanie 23% podatku VAT, 

- działki o pow. 1.612 m2,  cena wywoławcza 82.000,00 zł., do ceny uzyskanej w przetargu 

doliczone 23% podatku VAT 

uchwała Rady Gminy Zaniemyśl w przedmiotowej sprawie została podjęta przez Radę 27 lutego 

2012r., w między czasie ogłaszane były przetargi na sprzedaż przedmiotowych działek, jednak nie 

było zainteresowania ich nabyciem, przetarg zostanie ogłoszony po dniu 27 grudnia br., i ostatnie               

zarządzenie dotyczy ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia w drodze 

bezprzetargowej, na czas określony, tj. do dnia 31 sierpnia 2018r., wydzierżawieniu podlega 

nieruchomość rolna  położona w obrębie geodezyjnym Płaczki o pow. 1,3104 ha., stawka  rocznego 

czynszu dzierżawy wynosi 8,86 q pszenicy, czynsz liczony jest w gotówce według ceny skupu 

pszenicy w I półroczu danego roku ogłaszanej przez prezesa GUS, grunt ten do tej pory dzierżawiony 

był przez sołtysa sołectwa Płaczki, który w związku z nabyciem  praw do emerytury rolniczej 

zrezygnował z dalszej jego dzierżawy, obecnym dzierżawcą na wyżej podany okres będzie sołtys 

sołectwa Pigłowice, który dzierżawi pozostałą część działki, informacje z zakresu oświaty, dnia 17 

listopada podpisałem zarządzenie w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do przeprowadzenia 

egzaminu na stopień awansu zawodowego nauczyciela mianowanego, dnia 23 listopada podpisałem 

umowę z Wielkopolskim Urzędem Wojewódzkim, której przedmiotem jest dofinansowanie gabinetów 

profilaktyki zdrowotnej w sprzęt medyczny w kwocie 10.96,00 zł, a konkretnie dla Szkoły 

Podstawowej w Zaniemyślu, która otrzyma dofinansowanie w wysokości 3.704,00 zł, a dla Szkoły 

Podstawowej w Śnieciskach, która otrzyma dofinansowanie w wysokości 6.692,00 zł., ważniejsze 

wydarzenia placówkach oświatowych, Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu, w okresie 

międzysesyjnym w przedszkolu odbyło się między innymi podsumowanie projektu edukacyjnego pt. 
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„Bal Pani Jesieni”, przedszkolaki przygotowały przedstawienie o jesieni, odbyło się również 

podsumowanie konkursu plastycznego dziecko – rodzic pt. „Jesienne inspiracje”, dzieci otrzymały 

dyplomy i drobne upominki. Natomiast dnia 20 listopada odbyło się „Pasowanie na Przedszkolaka”                

z udziałem zaproszonych rodziców, Szkoła Podstawowa im. R. W. Berwińskiego w Zaniemyślu,               

27 października odbyło się uroczyste pasowanie na ucznia dzieci z klas pierwszych, 30 października                  

w szkole odbyła się inauguracja projektu Cyfrowa Wielkopolsk@ 2020, w okresie międzysesyjnym 

zorganizowano gminne halowe mistrzostwa w piłce nożnej, następnie, uczniowie brali udział                         

w powiatowych halowych mistrzostwach w piłce nożnej zajmując II miejsce, grupa młodsza i III 

miejsce, grupa starsza, 10 listopada w szkole miała miejsce debata sejmowa wśród uczniów klasy III 

na temat bezpieczeństwa w szkole, również 10 listopada oraz 17 listopada uczniowie klas III 

gimnazjum wzięli udział w projekcie „Tydzień Konstytucji” organizowanym przez Stowarzyszenie 

im. profesora Zbigniewa Hołydy, natomiast 13 i 17 listopada część uczniów klas gimnazjalnych oraz 

uczniowie klas siódmych wzięli udział w projekcie „Dwie strony sieci” organizowanym przez 

Komendę Wojewódzką Policji w Poznaniu, Fundację BZ WBK i Multikino – zajęcia dotyczące 

bezpieczeństwa w Internecie, ponadto, w okresie międzysesyjnym w szkole zamontowane zostały 

dwie tablice interaktywne, których zakup został dofinansowany w ramach rządowego programu 

„Aktywna Tablica”, 26 października nauczyciel Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu – Pani Danuta 

Brzezińska odebrała Nagrodę Wielkopolskiego Kuratora Oświaty, Szanowni Państwo, mam taką 

prośbę, o głosowanie w dniach od 1 do 15 grudnia br. na Szkołę Podstawową w Zaniemyślu w ramach 

programu Szkoła Małego Inżyniera,  szkoła może wygrać zestawy klocków Lego do programowania             

o wartości 6.000 zł oraz całodniowy festiwal technologiczny, szczegóły dotyczące głosowania zostały 

podane na stronie internetowej szkoły oraz Urzędu Gminy, zachęcam do głosowania, Szkoła 

Podstawowa w Śnieciskach,  ramach edukacji regionalnej uczniowie kl. IV-VII pod opieką 

wychowawców pielęgnowali groby powstańców, nauczycieli na cmentarzu w Śnieciskach, w dniach 

od 8 do 10 listopada roku odbyły się szkolne rekolekcje, ponadto, w okresie międzysesyjnym 

nauczyciele szkoły w Śnieciskach oraz Przedszkola Samorządowego wzięli udział w szkoleniu 

zorganizowanym przez Stowarzyszenie Na Rzecz Rozwoju Gminy Zaniemyśl Wuchta Wiary, które 

prowadziła Pani konsultant ODN w Poznaniu, Szanowni Państwo, na koniec chciałem poinformować, 

że tak jak co roku 15 listopad a w biurze Rady oraz w Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu 

złożony został projekt budżetu Gminy Zaniemyśl na tok 2018, tak króciutko co zawiera projekt na 

przyszły rok, ostatni rok kadencji, ale to nie to decydowało o tym co się znalazło w tym projekcie 

budżetu ale potrzeby naszych mieszkańców, miejscowości, które są w naszej Gminie,  i tak projekt 

zakłada dochody naszego budżetu w wysokości ponad 27 mln złotych, w tym dochody bieżące to 

kwota 26 mln 783 tys. złotych a dochody majątkowe 270 tys. złotych, natomiast wydatki to kwota               

31 mln 636 tys. złotych, z tego wydatki bieżące 25 mln 302 tys. złotych, a wydatki majątkowe, 

inwestycyjne to kwota 6 mln 333 tys. złotych, w projekcie budżetu zapisany jest deficyt na przyszły 
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rok w wysokości 4 mln 582 tys. złotych, jak doliczymy do tego spłatę pożyczek zaciągniętych                     

w poprzednich latach to kwota 329 tys. złotych, a więc w sumie tak na minusie mamy prawie 5 mln 

złotych, a więc kwotę 4 mln 911tys. złotych, co można zauważyć w projekcie budżetu, niestety spada 

nam, niestety, różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi, jeszcze w ubiegłym roku 

zamykało się to kwotą na około 2,5 mln złotych, a więc te 2,5 mln złotych to była kwota, którą 

mogliśmy na spokojnie przeznaczyć na wydatki majątkowe, inwestycyjne, w tym roku, czy                      

w projekcie budżetu na rok 2018 to już jest 1,5 mln złotych, a więc wydatki bieżące, wszystkie te 

sprawy utrzymaniowe itd. nam wzrastają dużo szybciej niż dochody bieżące, co się znajduje, jeżeli 

chodzi o założenie w projekcie budżetu o wydatki majątkowe, a więc wydatki inwestycyjne, i tak, 

kanalizacja Śniecisk niestety przełożona o jeden rok, w tym roku nie zrobiliśmy nawet przetargu na to 

zadanie inwestycyjne, i tutaj mamy przeznaczona kwotę, w projekcie budżetu, 2 mln 840 tys. złotych, 

pod koniec tego roku, a więc na sesji budżetowej ta kwota trochę się zmieni, ale to jeszcze będziemy              

z Wysoką Radą  rozmawiać na ten temat, w autopoprawkach to zmienimy, ale mam nadzieję, że                    

w przyszłym roku tą inwestycję rozpoczniemy, zakładamy ją na dwa lata budżetowe, czekamy, 

oczekujemy na środki z UE z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, jesteśmy na dzień dzisiejszy 

na 100% , pierwsi pod kreską, oszczędności po przetargowe, jak już wielokrotnie mówiłem, może nam 

starczy tych oszczędności a to jest kwota niecałe 2 mln złotych lub ewentualnie, na co się nie zanosi, 

wzrost wartości euro w złotówkach, na infrastrukturę drogową, na przyszły rok, w projekcie budżetu 

jest zapisana kwota 2 mln 225 tys. złotych, co będziemy robić, budowa ulicy Akacjowej, Bukowej                

w Zaniemyślu, ulicy Gajowej w Zwoli, II etap ulica Dąbrowska, Wierzbowa na Kowalce, ulica 

Cmentarna w Zaniemyślu i dokumentacje dróg Płaczki-Śnieciska, ulica Plażowa w Jeziorach Małych, 

ulica Mickiewicza w Zaniemyślu, kolejne zadanie rozbudowa ścieżki pieszo-rowerowej w zakresie 

oświetlenia i małej architektury 275 tys. złotych, zakup kompleksu pałacowego, to jeszcze będzie 

trwało, bodajże 7 lat, w projekcie budżetu na to mamy przewidzianą kwotę 180 tys. złotych, 

wniesienie wkładu do Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. 300 tys. złotych, przebudowa 

kuchni, pomieszczeń Ośrodka Pomocy Społecznej dla Przedszkola Samorządowego, na razie, mamy 

zapisana kwotę 150 tys. zł., rozbudowa oświetlenie ulicznego 163 tys. złotych, w tym kwota 63 tys. 

złotych to środki z funduszu sołeckiego dla miejscowości Polwica, Czarnotki, Pigłowice, Polesie, 

Śnieciska, pozostałe 100 tys. złotych w ramach naszych funduszy, wniosków mieszkańców wiosek 

staramy się rozdysponować żeby jak najwięcej tych punktów w przyszłym roku dodatkowych nam 

zaświeciło, wydatki majątkowe to budowa, rozbudowa placów zabaw, siłowni zewnętrznych, 

wyposażenie świetlic i to też głównie z funduszy sołeckich, na to jest przeznaczona kwota 102 tys. 

złotych, ponad, ogółem fundusze sołeckie na przyszły rok to wota 314 tys. złotych, poza wydatkami 

majątkowymi są też wpisane w poszczególnych działach środki na remonty, moglibyśmy je 

wprowadzić na wydatki majątkowe ale z różnych względów znajduję się one w poszczególnych 

budżetach różnych jednostek i działach budżetu, na poprawę jakości wody w jeziorze Edwarda 
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Raczyńskiego jest przewidziana kwota 186 tys. złotych, w projekcie budżetu jest jeszcze kwota 

wyższa ale w autopoprawkach to zmniejszymy, bo już jesteśmy po przetargu, już to realizujemy, na 

remonty w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu mamy zapisaną kwotę 200 tys. złotych, w Szkole 

Podstawowej w Śnieciskach 100 tys. złotych i oczywiście wiele drobniejszych remontów, zakupów, 

które są zapisane w poszczególnych działach wszystkiego Państwu nie będę wymieniał w każdym 

bądź razie jak doliczymy remonty to myślę, że, tak możemy powiedzieć sobie, że na wydatki 

majątkowe w przyszłym roku przewidywana jest kwota około 7 mln złotych, będzie to poważne 

wyzwanie ale myślę, że uda nam się wykonać większość, nie wiem jak po przetargach, może niektóre 

kwoty spadną chociaż wiecie Państwo jaka jest sytuacja wartości kosztorysowe dzisiaj są wielokrotnie 

po przetargach się okazuje, że są niższe niż oferty wykonawców, będziemy reagować na te przetargi 

czy zapytania o cenę na bieżąco żeby móc zrealizować jak najwięcej tych rzeczy, które mieszkańcy 

oczekują zdając sobie sprawę z tego, że nie wszystko co oczekują mieszkańcy jest zapisane, Szanowni 

Państwo, wszystkie te wydatki majątkowe, remontowe zamkną się w projekcie budżetu to jest 26% 

wszystkich dochodów naszego budżetu, a więc myślę, że procentowo nie jest aż tak źle, w 2018 roku, 

Szanowni Państwo planujemy spłacić wszystkie zaciągnięte w poprzednich latach pożyczki, już 

mówiłem o tej kwocie ponad 329 tys. złotych, a więc jakbyśmy nie zaciągali w przyszłym roku 

pożyczek będziemy na zero, Gmina nie będzie miała żadnego zadłużenia, chociaż wiadomo, że jak 

kanalizację rozpoczniemy Śniecisk znowu będziemy zaciągać pożyczki w każdym bądź razie 

wszystkie kanalizacje, które przed laty udało nam się zrobić planujemy spłacić resztę pożyczek                          

w przyszłym roku, czego nie ma w projekcie budżetu, a więc nie mamy złotówki przewidzianej na 

pomoc czy dotacje dla Powiatu na remont, przebudowę czy modernizację dróg powiatowych, jeszcze 

ze Starostą, w szczegółach, nie dogadaliśmy tych spraw, mam nadzieję, że uda nam się też wspólnymi 

siłami, a więc 50% budżet Gminy, 50% budżet Powiatu pewne odcinki wyremontować, przebudować 

na terenie naszej Gminy, wiem, że planowana jest przebudowa drogi Czarnotki-Młodzikowo, wiem, że 

planowana jest przebudowa drogi Annopole-Śnieciska, do tablicy Śnieciska, bo tam będziemy robić 

kanalizację i też jest w planie jakiś odcinek w Kępie Wielkiej z tego co mi Starosta przekazywał 

dzisiaj przez telefon, dzisiaj ze względu na stan zdrowia, przepraszał, nie mógł przybyć, może byśmy 

tutaj więcej się szczegółów dowiedzieli, w każdym bądź razie będziemy reagować i też będziemy 

musieli zabezpieczyć jakieś środki żeby ewentualnie w przyszłym roku było u nas wykonane, bardzo 

dużo pozycji w projekcie budżetu, Szanowni Państwo, zajmują, coraz większe, dotacje, które 

przekazujemy do innych samorządów, mam na myśli dzieci uczęszczające do innych Gmin, do 

Przedszkola, do Przedszkoli, które u nas są na terenie Gminy, też przekazujemy dotacje, do Szkoły 

Podstawowej w Pigłowicach, to jest kwota, o ile pamiętam, w przyszłym roku przewidujemy, gdzieś 

będzie 1 mln 600 czy 700 tys. złotych, a więc nie małe kwoty, które musimy wygospodarować                       

i przekazać, ogółem dotacje to kwota 3 mln 818 tys. złotych, które będziemy przekazywać i to tak 

skrótowo Szanowni Państwo o tym projekcie budżetu, zdaje sobie z tego sprawę, że będzie on trudny 
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do zrealizowania mając na uwadze deficyt, który jest projektowany ale Szanowni Państwo myślę, że 

się uda go zrealizować, będziemy szczegółowo omawiać z Wysoką Radą 4 grudnia, ten projekt 

budżetu, a 28 grudnia mam nadzieję, że dojdzie do sesji budżetowej i zostanie budżet Gminy na rok 

2018 uchwalony, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, czy są pytania do złożonej informacji, nie ma, jestem zobowiązana, 

przedstawiałam Państwo porządek obrad bez punktu piątego, wystąpienie Starosty Średzkiego, 

przedstawiłam aktualny porządek obrad i żeby formalności stało się zadość musimy Państwo Radni 

przegłosować, kto jest za przyjęciem porządku obrad bez punktu piątego – wystąpienie Pana Starosty, 

bardzo proszę   

 

Porządek obrad po zmianie został przyjęty: 

11 głosami „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

1 Radny nieobecny w czasie głosowania 

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy – nie zgłoszono 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

 

7a) w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Zaniemyśl oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania przedstawiła Pani Anna Zimmer, Kierownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVII/252/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7b) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na obszarze gminy 

Zaniemyśl na 2018 rok przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

 uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVII/253/2017 została przyjęta przy   
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11 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

7c) w sprawie utraty mocy uchwały Nr XXXIII/228/2017 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 26 

czerwca 2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, Skarbnik 

Gminy 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVII/254/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

7d) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

ten projekt uchwały został omówiony na wspólnej Komisji, powiem tylko tak ogólnie, tym projektem 

budżetu plan dochodów zwiększamy o kwotę 29.816,20 zł natomiast plan wydatków zmniejszamy                 

o kwotę 2.609.151,09 zł., taka kwota zmniejszenia wydatków spowodowana jest przesunięciem 

kanalizacji na rok następny czyli ogółem po zmianach deficyt nam się zmniejsza, planowany na ten 

rok o kwotę 2.638.967,29 zł i tak jak czytałam w treści uchwały po zmianach będzie on wynosił 

80.157,27 zł 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVII/255/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 6  do niniejszego Protokołu 

 

7e) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

tak jak przy każdym projekcie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej bieżący rok budżetowy, 

kwoty WPF dostosowane są do zmian w podjętej uchwale budżetowej oprócz tego w związku                        

z przesunięciem tego zadania inwestycyjnego, budowa kanalizacji na następne lata zmianie uległa 
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kwota długu, planowana kwota długu i ta zmiana dotyczy całego okresu na jaki przygotowany jest 

WPF czyli do roku 2028, dodatkowo tą zmianą WPF wprowadzone zostało przedsięwzięcie bieżące 

jest to zakup struktury komunikacyjnej – telefonia komórkowa oraz zakup telefonu komórkowego, 

gdzie zadanie to realizować będzie Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu  

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVII/256/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 7  do niniejszego Protokołu 

 

7f) w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Zaniemyśl z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2018 rok” przedstawiła Pani Agnieszka Scheffler, 

Skarbnik Gminy 

priorytetowe zadania na 2018 rok zostały określone w zakresie wspierania i upowszechniania kultury 

fizycznej oraz pomocy społecznej i na 2018 rok, na realizację tych zadań objętych programem 

przewidziano kwotę w wysokości 146 tys. złotych i powyższe środki zabezpieczono i wskazano                   

w budżecie Gminy na 2018 rok 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXVII/257/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 8 do niniejszego Protokołu 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania – nie zgłoszono 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski 

Przewodnicząca Rady Gminy, odczytała pismo Wójta Gminy Zaniemyśl z dnia 21 listopada 2017r.  

„Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl                        

Realizując wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl  dnia  18 lipca 2017 

roku zwróciłem się pisemnie do Biura Generalnego Inspektora Ochrony Danych 

Osobowych w Warszawie o poinformowanie „czy w związku z nabywaniem lub 

dzierżawą nieruchomości stanowiących własność Gminy należy w uchwałach ujawniać 

dane osobowe dzierżawców lub nabywców nieruchomości”. W uzasadnieniu prośby 

podano, że dotychczas przygotowywane projekty uchwał pod obrady Rady nie 
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zawierały danych osobowych dzierżawcy lub nabywcy, ponieważ istotą kompetencji 

organu uchwałodawczego jest wyrażenie lub nie  zgody na czynności związane z 

obrotem nieruchomościami. 

W odpowiedzi dnia 20 listopada br. wpłynęło pismo Biura GIODO, które  załączam 

celem zapoznania się z jego treścią.  

Jednocześnie na podstawie udzielonej odpowiedzi stwierdzam, że dotychczasowa 

praktyka stosowana przez pracowników Urzędu przy przetwarzaniu danych osobowych 

jest prawidłowa, bowiem wynika z zasady legalizmu, określonego w art. 26   ust. 1 pkt. 

1 ustawy o ochronie danych osobowych, który stanowi, iż administrator danych (Wójt) 

przetwarzając dane powinien dołożyć szczególnej staranności w celu ochrony interesów 

osób, których dane dotyczą i jest obowiązany zapewnić ich przetwarzane 

(udostępnianie) zgodnie z prawem. Udostępnianie danych osobowych winno 

następować wyłącznie  w zakresie niezbędnym dla osiągniecia celów, jakim takie 

udostępnienie danych ma służyć. W przytoczonym przykładzie, kierowanym do 

GIODO istotą kompetencji Rady było wyrażenie lub nie zgody na czynności związane        

z obrotem nieruchomości, a nie komu. Wobec powyższego słusznie postąpiono nie 

umieszczając w uchwałach informacji o danych osobowych dzierżawców lub 

nabywców nieruchomości.” 

pismo Generalnego Inspektora Danych Osobowych jest obszerne jeśli ktoś z Państwa Radnych 

chciałby się szczegółowo zapoznać to jest w biurze Rady 

Wójt, Szanowni Państwo, dzisiaj tak wyjątkowo krótko to ja jeszcze parę słów chciałbym 

powiedzieć na zakończenie, a właściwie o tym co nas czeka w przyszłym roku, rok będzie 

pełen niespodzianek ale takie rzeczy, które dotyczą nas, a więc samorządu, mieszkańców, już 

wiem o tym, mówiłem tydzień temu, ustawa, która jest podpisana – Wody Polskie, zawiera 

zapisy, które dotyczą też i nas, a więc od przyszłego roku, Szanowni Państwo, nie Rady Gmin 

będą ustalały ceny wody, ścieków na terenie naszej Gminy, nie będzie przygotowanych przez 

nas uchwał w tym zakresie i analizy te ceny będzie zatwierdzał po wniosku w naszym 

przypadku, naszego Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. Dyrektor Regionalny Wód 

Polskich, ten wniosek musi być uzasadniony z załącznikami, rady Gminy wpływu na to już nie 

będą miały, to jest powiem tak, troszeczkę, ja uważam, że nie tak powinno być w końcu 

przedstawiciele mieszkańców, moim zdaniem, a więc Wysoka Rada powinna mieć wpływ na 

to, jakie te ceny będą obowiązywały na terenie naszej Gminy ale taką decyzję podjęto, w 

ustawie zapisano i już nie będziemy w przyszłym roku nad tym procedować, przedłużono 

pierwsze wnioski do końca marca będą składane, a ceny obowiązujące w tym roku będą 



14 

 

jeszcze obowiązywały do końca czerwca przyszłego roku, a więc należy się spodziewać, jak 

będą oczywiście, zmian cen od 1 lipca, ceny będą ustalane na trzy lata, to będzie bardzo trudno 

określić wszystkie składniki, nie na rok jak do tej pory robiliśmy tylko spółka będzie musiała 

wyliczyć jakie będą koszty inwestycji, bo to się też wlicza, cenę amortyzacji itd., na okres 

trzyletni, będzie na pewno, na początek zamieszanie z tym, żeby uwzględnić wszystko co się 

zamierza w ciągu trzech lat wykonać, jakie zobowiązania podjąć, żeby spółka mogła spłacać 

zaciągnięte pożyczki czy kredyty itd., to też musi być zawarte w cenie wody i odprowadzania 

ścieków, na dzień dzisiejszy też nie wiemy co ustawodawca w rozporządzeniu właściwie 

Minister ile będzie kosztowała woda wydobywana w naszych hydroforniach, nie wiemy ile 

będzie kosztował metr sześcienny ścieków oczyszczonych za co też opłaty są pobierane, są 

odprowadzane przez naszą spółkę ale jaka będzie taryfa nic na tą chwilę nie wiemy, myślę, że 

to rozporządzenie będzie wydane wcześniej, żebyśmy mogli się ze spółka do tego 

przymierzyć, jest wiele zmian, które się przewiduje, ale myślę, że na bieżąco będziemy 

Państwa informować i jeszcze tak na koniec chciałem Państwu przekazać taka dobra 

informację jeśli chodzi o naszą Gminę w rankingu zorganizowała czy zrobiła Politechnika 

warszawska i fachowcy pod względem rozwoju społeczno-ekonomicznego na 1600 Gmin                 

w Polsce, wiejskich oczywiście, zajęliśmy 103 miejsce, myślę, że jest to dobry wynik, a                  

w Wielkopolsce znaleźliśmy się na 19 miejscu, a więc nasza Gmina nie jest aż taka zła, jakby 

się mogło wydawać, rozwijamy się nie tylko pod względem inwestycyjnym, wydatków 

majątkowych itd., ale pod względem też szeroko rozumianym – społecznie, to tyle z mojej 

strony, dziękuję 

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem przewidzianego na dzień dzisiejszy 

porządku obrad, zamykam XXXVII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Alina Frąckowiak 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


